
Protokół nr LVII 

Rady Miejskiej w Mogielnicy 

z dnia 30 marca 2022 r. 

Obrady rozpoczęto 30 marca 2022 o godz. 08:00, a zakończono o godz. 10:42 tego samego 

dnia. 

W pierwszej części posiedzenia wzięło udział 12 członków, następnie 13 członków. 

  Przewodniczący Grzegorz Michalski powitał Burmistrza Sławomira Chmielewskiego, 

dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Mogielnicy Grzegorza 

Zielińskiego, sołtysów, przewodniczących Zarządów Komitetów Osiedlowych, radnych, 

pracowników biura Rady oraz osoby, które zdalnie oglądają obrady sesji. Odczytał porządek 

posiedzenia: 

1. Otwarcie. Stwierdzenie kworum. 

2. Powołanie Sekretarza obrad. 

3. Informacja Burmistrza z działań od ubiegłej sesji. 

4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy 

 i Miasta Mogielnica na lata 2022-2027. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego - 

Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Mogielnicy z obowiązku wpłaty do 

budżetu Gminy 

 i Miasta Mogielnica nadwyżki środków obrotowych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości diety dla radnych, sołtysów, przewodniczących 

zarządów komitetów osiedlowych, określenia zasad, na jakich radnym, sołtysom, 

przewodniczącym zarządów komitetów osiedlowych przysługują diety oraz należności z tytułu 

zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych Rady Miejskiej w Mogielnicy 

9. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt" na terenie Gminy i Miasta Mogielnica na 2022 rok 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 

Ochotniczych Straży Pożarnych funkcjonujących na terenie gminy Mogielnica 

11. Podjęcie uchwały w sprawie niewyodrębnienia w budżecie gminy na rok budżetowy 2023 

środków stanowiących fundusz sołecki. 

https://bip.mogielnica.pl/upload/2021%20uchwala%20XXXIX%20207.pdf
https://bip.mogielnica.pl/upload/2021%20uchwala%20XXXIX%20207.pdf
https://bip.mogielnica.pl/upload/2021%20uchwala%20XXXIX%20207.pdf
https://bip.mogielnica.pl/upload/2021%20uchwala%20XXXIX%20207.pdf


12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem gminy na lata 2022 – 2026. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie górnej stawki opłaty ponoszonej przez właścicieli za usługi 

 w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

14. Sprawy bieżące, interpelacje radnych. 

15. Sprawy mieszkańców. 

16. Zakończenie obrad.   

 

Następnie poinformował, że od momentu opracowania porządku obrad pojawiła się jeszcze 

jedna uchwała, którą chciałby wprowadzić do dzisiejszego porządku a mianowicie uchwała 

 w sprawie upoważnienia Dyrektora Miejsko- Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

 w Mogielnicy do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej 

związanych z przyznawaniem świadczenia pieniężnego na zakwaterowanie i wyżywienie 

obywatelom Ukrainy. Dlatego też pojawi się punkt dotyczący głosowania nad porządkiem 

obrad.  Następnie poprosił wszystkie osoby obecne na sali o powstanie i uczczenie minutą 

ciszy wszystkie osoby, które tragicznie zginęły w konflikcie zbrojnym na Ukrainie. 

 

1. Otwarcie. Stwierdzenie kworum. 

 Przewodniczący Grzegorz Michalski otworzył obrady LVII Sesji Rady Miejskiej  

w Mogielnicy. Poprosił radnych o potwierdzenie kworum. Stwierdził kworum oraz 

poinformował, że posiada informację, iż jeden z radnych spóźni się na dzisiejszą sesję. 

2. Powołanie Sekretarza obrad. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski zgłosił kandydaturę radnego Bogdana Sawickiego. 

 

Głosowano w sprawie: 
powołania Sekretarza obrad. Zgłoszono kandydaturę radnego Bogdana Sawickiego za jego 

zgodą. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Sławomir Baran, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, 

Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, Bogdan Sawicki , 

Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (4) 

Irena Bogdan, Stanisław Kępka, Edward Kieszek, Piotr Radecki  



3. Przyjęcie porządku obrad. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski poinformował, że w związku z wprowadzeniem nowej 

uchwały, o której informował będziemy głosować nad przyjęciem porządku obrad. 

 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Sławomir Baran, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, 

Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, Bogdan Sawicki , 

Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (4) 

Irena Bogdan, Stanisław Kępka, Edward Kieszek, Piotr Radecki  

4. Informacja Burmistrza z działań od ubiegłej sesji. 

   Burmistrz poinformował, że od ostatniej sesji zwykłej zostały wydane zarządzenia od 

numeru 96/2021 do numeru 14/2022. 

 Przewodniczący Grzegorz Michalski zwrócił uwagę na zarządzenia od nr 10/2022 do nr, 

13/2022 które to burmistrz ma obowiązek zapoznać z nimi Radę i te zarządzenia dostępne są 

do wglądu w biurze Rady. 

5. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

  Przewodniczący Grzegorz Michalski poinformował, że do przyjęcia są trzy protokoły z LIV 

Sesji Rady Miejskiej w Mogielnicy z dnia 29 grudnia 2021 roku, LV Sesji Rady Miejskiej  

w Mogielnicy z dnia 14 stycznia 2022 roku, oraz z LVI Sesji Rady Miejskiej w Mogielnicy 

 z dnia 16 marca 2022 roku.  

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia protokołów z poprzednich sesji.   

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Sławomir Baran, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, 

Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, Bogdan Sawicki , 

Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (4) 

Irena Bogdan, Stanisław Kępka, Edward Kieszek, Piotr Radecki  



6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy i Miasta Mogielnica na lata 2022-2027. 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

   Burmistrz poinformował, że środki na stację Uzdatniania Wody w Wodzicznej były 

opiniowane na komisji, ale kwota zwiększyła się o 3 000 zł, dlatego że warunki zatrudnienia 

inspektora nadzoru w branży elektrycznej uległy zmianie i musieliśmy je zwiększyć. 

Przebudowa dachu na świetlicy wiejskiej w Dziarnowie zgodnie z wnioskiem strażaków  

i radnego elewacja budynku zostanie cała odmalowana łącznie z wymianą parapetów. 

 W pierwotnej wersji nie było to uwzględnione. Cały ten koszt został opracowany zgodnie 

 z ofertą zaakceptowaną przez inspektora nadzoru na łączną kwotę 43 100 zł. Budowa 

kanalizacji sanitarnej Dziarnów, Borowe, Dębnowola, miał takie pytanie, dlaczego 

wprowadzamy to zadanie do budżetu Gminy a nie jest realizowane wzorem poprzednich 

kanalizacji opracowane przez mieszkańców. Wynika to z następującej kwestii, że środki te 

 a jest to dotacja możemy przeznaczyć tylko i wyłącznie na zadanie pod tytułem kanalizacja, 

czyli budowa kanalizacji ewentualnie projekt. Nie mamy żadnej dokumentacji przygotowanej, 

jeżeli chodzi o dokumentacje projektową tak abyśmy mogli zrealizować to zadanie. Kwota ta, 

która nam została z rozliczeń to jest właśnie 320 833 zł. więc musiał znaleźć zadanie, które 

będzie realizowane i które będzie mieściło sie w tej kwocie. Zadanie to rozpisane jest na dwa 

lata i ma nadzieję, że w tym terminie uda sie je wykonać. Podkreślił, że chodzi tylko  

o wykonanie dokumentacji. Mieliśmy wykonaną dokumentację w latach poprzednich na 

wodociąg w alei IV i V i teraz to zadanie wprowadzamy. Zadanie wycenione jest na kwotę 

670 000 zł a do budżetu wprowadzamy 900 000 zł, ponieważ ceny galopują w następujący 

sposób, że stacja Uzdatniania Wody w Wodzicznej była wyceniana na 2 000 000 zł a umowa 

z wykonawcą jest na 3 100 000 zł. Dodał, że nie wie czy 900 000 zł wystarczy na realizację 

zadania. Budowa stacji Uzdatniania Wody w Kozietułach Nowych musimy zaktualizować 

pozwolenie wodno-prawne i w związku z tym wprowadzamy to zadanie. 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski powiedział, że zadania wodno-kanalizacyjne, poważne 

zadania drogowe czy też Stacje Uzdatniania Wody są to zadania milionowe. Żeby je 

zrealizować, w co głęboko wierzy, środki Unii Europejskiej będą odmrożone poprzez politykę 

naszego rządu i dzięki temu będziemy mogli składać wnioski. Pierwszym krokiem, aby móc 

składać wniosek musi być opracowana dokumentacja. W kwestii Kozietuł pilnujemy, aby ta 

dokumentacja była aktualna czy też w kwestii kanalizacji musi być dokumentacja, aby 

ubiegać się o środki zewnętrzne. Zadłużenie naszej Gminy systematycznie spada i jak ktoś 

wnikliwie przeglądał WPF to jest tam podane jak na przełomie lat zadłużenie gminy spada. 

Obecna rada zaczynała kadencję z zadłużeniem 9,5 miliona zł i myśli, że na zakończenie tej 

kadencji zadłużenie będzie wynosiło około 2,5 miliona złotych. Są to rozmyślne działania 

radnych, którzy nie chcą zaciągać pożyczek, choć może się to okazać, że będzie to też 

nieuniknione w pewnym momencie. 

 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie zmiany Uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy i Miasta Mogielnica na lata 2022-2027. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 



ZA (11) 

Sławomir Baran, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, 

Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, Bogdan Sawicki , 

Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (4) 

Irena Bogdan, Stanisław Kępka, Edward Kieszek, Piotr Radecki  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 r. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

   Burmistrz poinformował o projekcie „Cyfrowa Gmina”. Złożyliśmy wniosek 

 o dofinansowanie i ten wniosek został rozpatrzony. Przede wszystkim przeznaczony będzie 

na zakup sprzętu do Urzędu Gminy. Kwota 32 000 zł na zakup akumulatorowego urządzenia 

do działań z zakresu ratownictwa technicznego do lekkiego samochodu OSP w Mogielnicy. 

Kwota 32 000 zł jest to kwota dotacji, jaką uzyskało OSP Mogielnica z firmy Gaz -System, 

która buduje gazociąg na terenie naszej gminy. Następną kwotą, która się pojawia 24 653 zł  

z tytułu projektu promocja sadownictwa oraz wykorzystanie energii odnawialnej. Te 

pieniądze pojawiają się z tego powodu, że w 2020 roku zrealizowaliśmy to zadanie 

polegające przede wszystkim na budowie ogniw fotowoltaicznych i tyle czasu trwało 

rozliczenie aż środki te zostały zwrócone. Pojawia się zadanie ”Montaż wiat przystankowych 

w drodze wojewódzkiej 728" było kilka pytań, co się dzieje z tymi wiatami? Wykonawca  

z ubiegłego roku nie zrealizował zadania tz. Inspektor nadzoru nie chciał odebrać tej 

konstrukcji stalowej, która była, dlatego, że zgodnie z warunkami zamówienia miała być to 

konstrukcja ocynkowana pomalowana natomiast nie była ocynkowana. Zwróciliśmy się do 

wykonawcy, aby spełnił warunki specyfikacji. Wykonawca nie spełnił warunków, pod koniec 

roku została rozwiązana umowa, zostały naliczone odsetki a wykonawca został wezwany do 

zabrania tych przystanków. Jak widać do dnia dzisiejszego ich nie zabrał a przystanki nie są 

własnością gminy. Dlatego też ponownie wprowadzamy takie zadanie, które będziemy 

realizować. Pod koniec pojawią się zadanie "Budowa Miejsko Gminnego Ośrodka Kultury  

w Mogielnicy" kwota 255000 zł. Pod tą kwota ukrywa się zakup działki, która znajduje się po 

prawej stronie wchodząc do starego ratusza. Były prowadzone wstępne rozmowy  

z właścicielami, którzy uregulowali stan prawny gruntów i będziemy chcieli kupić tą działkę. 

W tej kwocie ukrywa się szacowana wartość, za jaką będziemy chcieli ją kupić. Oczywiście 

do tego zostanie powołana komisji, zrobiona wycena tak jak były kupowane działki, na 

których stoi budynek, w którym obecnie się znajdujemy. Kwota około 50 000 zł przeznaczona 

jest na opracowanie dokumentacji i rozbiórkę tego budynku tak, aby ten plac przygotować  

w przyszłości do realizacji tego zadania. 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 r. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Sławomir Baran, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, 

Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, Bogdan Sawicki , 

Włodzimierz Wasiak 



NIEOBECNI (4) 

Irena Bogdan, Stanisław Kępka, Edward Kieszek, Piotr Radecki  

8. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego - 

Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Mogielnicy z obowiązku wpłaty do 

budżetu Gminy i Miasta Mogielnica nadwyżki środków obrotowych. 

  Dyrektor ZGKiM Grzegorz Zieliński poinformował, że nadwyżka budżetowa nie 

odzwierciedla stanu finansów na rachunku bankowym zakładu, ponieważ wynika między 

innymi z wartości stanów magazynowych. Takie stany magazynowe musimy utrzymywać, 

aby na wypadek awarii odpowiednio zadziałać i awarię usunąć. W związku z tym, iż na 

początku roku wydatki są mniej więcej takie same jak przez cały rok, a zużycie wody jest 

mniejsze, co za tym idzie mniej wpływów do naszego zakładu wpływa, dlatego też gdybyśmy 

musieli taka nadwyżkę wpłacić nie udałoby się utrzymać płynności finansowej zakładu. 

 Przewodniczący Grzegorz Michalski poprosił o ponowne potwierdzenie kworum ze względu 

na przybycie na salę obrad radnego Piotra Radeckiego. 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego - 

Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Mogielnicy z obowiązku wpłaty do 

budżetu Gminy i Miasta Mogielnica nadwyżki środków obrotowych.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Sławomir Baran, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, 

Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, Piotr Radecki , Bogdan 

Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (3) 

Irena Bogdan, Stanisław Kępka, Edward Kieszek 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości diety dla radnych, sołtysów, przewodniczących 

zarządów komitetów osiedlowych, określenia zasad, na jakich radnym, sołtysom, 

przewodniczącym zarządów komitetów osiedlowych przysługują diety oraz należności  

z tytułu zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych Rady Miejskiej w Mogielnicy. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. Następnie odczytał wniosek 

czterech radnych w sprawie podniesienia diet z dnia 13 grudnia 2021 do Przewodniczącego 

Komisji Gospodarki Budżetu i Rolnictwa. Wniosek ten został zaopiniowany pozytywnie na 

ostatnim posiedzeniu komisji Gospodarki Budżetu i Rolnictwa. 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie wysokości diety dla radnych, sołtysów, przewodniczących 

zarządów komitetów osiedlowych, określenia zasad, na jakich radnym, sołtysom, 

przewodniczącym zarządów komitetów osiedlowych przysługują diety oraz należności  

z tytułu zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych Rady Miejskiej w Mogielnicy.  



 

Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Sławomir Baran, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Piotr 

Nejman, Piotr Radecki , Bogdan Sawicki  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Grzegorz Michalski, Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (3) 

Irena Bogdan, Stanisław Kępka, Edward Kieszek 

10. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt" na terenie Gminy i Miasta Mogielnica na 2022 rok 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt" na terenie Gminy i Miasta Mogielnica na 2022 rok.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Sławomir Baran, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, 

Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, Piotr Radecki , Bogdan 

Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (3) 

Irena Bogdan, Stanisław Kępka, Edward Kieszek 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 

Ochotniczych Straży Pożarnych funkcjonujących na terenie gminy Mogielnica 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 

Ochotniczych Straży Pożarnych funkcjonujących na terenie gminy Mogielnica.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Sławomir Baran, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, 

Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, Piotr Radecki , Bogdan 

Sawicki , Włodzimierz Wasiak 



NIEOBECNI (3) 

Irena Bogdan, Stanisław Kępka, Edward Kieszek 

Sołtys Beata Haśkie poprosiła Przewodniczącego Grzegorza Michalskiego o przerwę przed 

punktem 12. 

Przewodniczący Grzegorz Michalski ogłosił pięciominutową przerwę. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie niewyodrębnienia w budżecie gminy na rok budżetowy 2023 

środków stanowiących fundusz sołecki. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały 

  Sołtys Beata Haśkie powiedziała, że 5 minut przerwy to za mało, aby przedyskutować punkt, 

który dotyczy sołectwa. Nie chodzi o to, że my jesteśmy przeciw. Nam się nie podoba, że po 

dwóch latach nikt w zasadzie z nami nie przeprowadzał żadnych konsultacji. Jesteśmy 

całkowicie zepchnięci na margines pracy samorządu. Jeśli chodzi o wykonanie pracy to tak, 

natomiast, jeśli chodzi o jakieś rozmowy, konsultacje informacje, które dotyczą nas sołtysów 

 i sołectw jesteśmy bardzo pomijani. My nie jesteśmy, przeciw bo część wsi by skorzystała  

a część nie. Ja akurat należę do tej grupy, która by pewnie najwięcej skorzystała, ale tak jak 

kiedyś Pan burmistrz jeszcze w starym ratuszu zrobił taką konsultację sołtysi się 

wypowiedzieli, jakie mają pomysły, na co by potrzebowali w swoich miejscowościach. 

Natomiast teraz te 2 lata tak bardzo rozprężyły współpracę gminy i radnych z sołtysami, że 

my się czujemy całkowicie pominięci i niedocenieni w tym, co my robimy dla gminy. 

   Sołtys Główczyna Beata Dąbrowska powiedziała, że właśnie przez te 2 lata najbardziej po 

plecach dostali sołtysi. Niby jakoś przedstawiciele wsi, ale mieszkańcy tylko nas obelgami 

różnymi po prostu wyzywali. To, co się dowiedzieli tam ze strony internetowej czy coś no to 

czy to była prawda czy nie, ale zawsze się odbijało na sołtysów. Rozmawiając z kilkoma 

sołtysami to po prostu nie wiem czy to my mamy rzucić tą pracę czy dalej pomagać, bo 

konsultowaliśmy się tak między sobą. 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski powiedział Pani Beato, Szanowni Państwo powiem tak 

czasy od marca 2020 roku, kiedy wybuchł Covid dla nikogo nie były łatwe i również dla 

radnych. Mi, jako przewodniczącemu rady uwierzcie mi państwo wolę prowadzić w takim 

gronie posiedzenia sesji, posiedzenia komisji, kiedy są radni, kiedy są mieszkańcy, kiedy są 

sołtysi, kiedy są przewodniczący Komitetu osiedlowych. Mi jest przyjemnie i łatwiej, bo 

przepływ informacji jest lepsze natomiast byliśmy postawieni tak po części pod ścianą. Dla 

mnie też były Szanowni Państwo ze strony państwa naciski, żeby zorganizować sesje 

stacjonarne. Natomiast ja się zawsze obawiałem. Po pierwsze ja, jako przewodniczący Rady 

czy burmistrz gminy czy gmina musimy działać w oparciu o przepisy prawa. To, co 

prywatnie można zrobić często jeden telefon czasami wykonać i coś zrobić to pod kątem 

przepisów prawa nie jest tak łatwo. Macie państwo przykład najlepszy przystanków na drodze 

wojewódzkiej nr 728. Gdyby to ktoś prywatnie wykonywał to jakby tylko miał środki 

finansowe to w przeciągu miesiąca te przystanki by tam stały. W związku z tym, że się to 

odbywa przez gminę, że muszą być zachowane przepisy, przetargi, zamówienia publiczne. 

Jest kontrola, jakości wykonanej usługi. To niestety tak to wygląda jak wygląda, a ludzie stoją 

na deszczu na jesieni, na wiosnę, w zimę gdzie dla mnie to też jest ubolewające, ale staram się 

robić jak najwięcej w tym zakresie. Nie wiem pani Beato rozumiem, że pani wszystkich 

sołtysów przedstawiła stanowisko obecnie tak? Chciałbym podkreślić taką rzecz Szanowni 



państwo nawet w dniu dzisiejszym przed dzisiejszą sesją mieliście państwo dostępną 

informację, że jest sesja. Ten system elektroniczny, z którego korzystamy to tak naprawdę 

państwo, którzy posiadają komputery, telefon, tablet jest bardzo dogodny, bo macie dostęp do 

tych materiałów w żaden sposób nieograniczone. Gdziekolwiek nie jesteście w jakimkolwiek 

miejscu na świecie nie tylko w Polsce możecie te materiały przeglądać i się z nimi 

zapoznawać. Co jeszcze ważne mamy teraz punkt dotyczący funduszu sołeckiego i możemy 

prowadzić tą rozmowę. Kolejna kwestia jest taka, że kiedy były czasy pandemii, kiedy były 

czasy izolacji ze mną dużo mieszkańców się kontaktował w sposób telefoniczny czy nawet się 

gdzieś spotkaliśmy i ten przepływ informacji był. Nie wiem, z czego to wynika, że zostaliście 

na pewno z mojej strony w żaden sposób nigdy bym nie chciał żeby się państwo się poczuli 

 w jakiś sposób odsunięci. Choć tak naprawdę Szanowni państwo czy radni, którzy tutaj 

siedzą, w swoich okręgach swoich sołectwach i wy bezpośrednio wśród swoich mieszkańców 

macie najbliższy kontakt z tymi mieszkańcami. Wiadomo jest jedno, że podjęliście się bardzo 

odpowiedzialnej funkcji społecznej, jaką jest funkcja sołtysa i to tak jak i funkcja radnego. 

Radny czy sołtys musi dużo rzeczy mieszkańcom tłumaczyć tak wyjaśniać przekazywać te 

informacje. Mimo tych środków technicznych, które są gdzieś, ten przepływ informacji widzę 

zawiódł. Nie do końca się z panią zgadzam. Tak naprawdę też była pani u mnie na spotkaniu 

rozmawialiśmy na ten temat. Czasy się zmieniły nasz rząd podjął takie decyzje ani inne. 

Szanowni państwo dzisiaj możemy na tej sali przebywać bez maseczek w większej ilości, ale 

ja nie wiem, co będzie w listopadzie tego roku czy w przyszłym roku. Jak się pandemia 

rozwinie, jak się rozwinie konflikt zbrojny na Ukrainie. Mnóstwo rzeczy jest 

nieprzewidywalnych w obecnych czasach, więc technicznie rzecz biorąc doceniamy państwa 

pracę, bo robicie kawał dobrej roboty i tego nikt wam nie ujmuje. Szanowni państwo, ale to 

tak samo jest u radnych zawsze się trafi taki mieszkaniec, że jak się asfalt zrobi, wodociąg, 

oświetlenie czy jakieś inne zadanie to ktoś przyjdzie i powie, że jest niezadowolony. 

Szanowni państwo pewne ryzyko jest związane w funkcją, których się podjęliśmy. 

   Burmistrz powiedział Szanowni sołtysi, przedstawiciele Komitetów osiedlowych, bo do was 

kieruje te słowa. Po słowach pani Beaty, które usłyszałem to taka moja jest refleksja przykro 

mi. Przykro mi z jednego powodu mój telefon jest cały czas dostępny, czy ktoś z państwa nie 

mógł się do mnie dodzwonić? Jestem cały czas sobota, niedziela, piątek, poniedziałek, wtorek 

każdego dnia jestem dostępny pod telefonem. Ja rozumiem, że fajnie się spotkać za stołem 

 i sobie porozmawiać. Tak jak w tej chwili. Jednocześnie, jeżeli ktoś podnosi, że nie było tych 

spotkań, że sołtysi byli pomijani to ja biorę to na siebie. Pytanie jest takie no, kiedy nie 

mogliśmy się skontaktować? Oczywiście dobrze by było żebyśmy w trakcie pandemii 

zorganizowali takie spotkanie. Mamy takiego jednego radnego, który jest wybitnym pisarzem 

pism do prokuratury i proszę mi uwierzyć, że w momencie gdybyśmy przekroczyli warunki 

dotyczące ilości osób na sali no to pismo do Prokuratury. Burmistrz złamał prawo. Przecież 8 

lat nic nie robi tylko czyha żeby burmistrza wsadzić do więzienia. Wybitny pisarz. Tam dwa 

portrety jego wiszą na samym końcu w drugim rzędzie a pierwsze od okna. Rozmawiać 

można na każde tematy i oczywiście czułbym się, że w jakikolwiek sposób państwo sołtysi 

byliście niedocenieni gdybyśmy rzeczywiście nie mieli tego kontaktu. W trakcie pandemii 

wielokrotnie miałem telefon panie burmistrzu czy mogę się z panem spotkać?  Nie mówię 

 o państwu, jako sołtysach tylko mieszkaniec. Dlaczego chce się Pan ze mną spotkać? Bo 

chcę z panem porozmawiać, ale może porozmawiamy telefonicznie? Pytania były z goła 

trywialne, które w ciągu 30 sekund zostały wyjaśnione przez telefon, ale ta osoba chciała 

przyjść do urzędu. Proszę zwrócić uwagę, że Urząd Gminy nie jest miastem stołecznym 

Warszawa. My mamy stanowiska jednoosobowe. Co to znaczy stanowisko jednoosobowe? 

To znaczy, że pracownik ma zakres czynności, za który odpowiada on, jako jedyny. 

Przykładowo Urząd Stanu Cywilnego jedna osoba, ewidencja ludności jedna osoba i tak dalej 



bym wyliczał. Moim zadaniem było utrzymać funkcjonowanie urzędu.  Były momenty, kiedy 

w referacie podatkowym była tylko jedna osoba, więc miałem dopuścić otworzyć Urząd 

Gminy a w pewnym momencie zamknąć ten urząd gminy, bo wszyscy by poszli na 

zwolnienia chorobowe. Czy tego chcieliśmy? Chcieliśmy żeby Urząd Gminy normalnie 

funkcjonował. Czy ktoś z państwa sołtysów i przewodniczących komitetów osiedlowych 

 w trakcie trwania pandemii był niezałatwiony przez pracownika urzędu gminy albo przeze 

mnie? Ja nie mówię o załatwieniu sprawy tylko mówię czy nie był przyjęty czy nie mieliśmy 

możliwości porozmawiać?  Dlatego jest mi przykro Pani Beato, że pani podnosi tą sprawę, że 

nie mogliśmy się spotkać. No dobrze imprezy możemy robić. Rząd określił, że maseczki już 

mogą być zdjęte, chociaż ja nie jestem przekonany czy to jest słuszne rozwiązanie. Są osoby, 

które niestety są podatne na tą zachorowalność są takie, które pierwszą drugą trzecią fale 

przeszły bez żadnego problemu a w trzeciej zachorowały i to poważnie. Mamy radnego, który 

siedzi za stołem prezydialnym, który leżał długo w szpitalu, ledwo wyszedł z tego problemu. 

Po to żeby się spotkać towarzysko to chcielibyśmy sobie tutaj spotkać się na sesji sobie 

pogadać no chyba nie o to chodzi. Tak jak mówię gdybym miał wyłączony telefon w piątek  

o godzinie 15: 30 rozumiem, że jestem niedostępny a to chyba nie miało miejsca. Więc ja 

wracając jeszcze do funduszu sołeckiego, na którym za chwilę będzie rada głosowa. Proszę 

Państwa fundusz sołecki został zmniejszony, kwota zwrotu, która przysługuje gminą została 

zmniejszona kolejny prezent dla gmin. Czyli tak uchwalajcie fundusz sołecki, ale to, co 

zwróci wojewoda zostaje zmniejszone. Pismo na ten temat było czytane pod koniec ubiegłego 

roku na sesji. Kolejny sposób jak wydrenować pieniądze z budżetu samorządów. Ja w 2020 

roku powiedziałem, że samorząd w tym kraju się skończył. Sterowanie centralne jest takie jak 

za komuny, to ja pamiętam tą komunę dość dobrze, bo w latach siedemdziesiątych 

pracowałem zawodowo wiem jak to wyglądało. Mamy teraz taką sytuację dotyczącą tego 

funduszu sołeckiego to proszę mi teraz odpowiedzieć. 2020 rok przychodzi do mnie pani 

skarbnik Rada Gminy na przykład uchwaliła, że jest fundusz sołecki przychodzi do mnie pani 

skarbnik a Tak przyszła na to są fakty w 2020 roku i mówi panie burmistrzu zero inwestycji 

do zbilansowania budżetu brakuje dwa miliony złotych. My nie jesteśmy miastem stołecznym 

Warszawa albo Grójcem. Na fundusz sołecki Rada Gminy ma zaciągać kredyt? Polityka ma 

to do siebie i po tych dwudziestu kilku latach urzędowania mogę to powiedzieć wprost 

 i otwarcie ze swojego doświadczenia. Polityka ma to do siebie, że realizuje ją polityk a tutaj 

nie ma polityków na tej Sali, bo nie należycie do partii. Chyba, że ktoś należy to powiem 

dotrze to do tego, który jest politykiem to znaczy należy do partii. Polityk to jest taki 

człowiek, który musi, co 4 lata otumanić naród żeby na niego zagłosowali. Politycy 

przyjechali do szkoły niepublicznej w Kozietułach obiecywali różne rzeczy, że pomogą. No 

to rozumiem, że zwiększenie subwencji oświatowej jakoś nie Zwiększyli. W uchwale, która 

była przed chwilą głosowano ile pamiętam 12 000 kolejne uzupełniamy na Niepubliczną 

Szkołę Podstawową w Kozietułach. No gdzie są ci politycy? Oni rozdają pieniądze 

 w telewizji mamią Was obietnicami a następnie kierują zło w kierunku samorządu, bo 

samorząd wykonuje ich durne ustawy. Durną ustawą nazywam ustawę o gospodarce 

odpadami, której pokłosiem jest stawka 33 zł, którą płacą mieszkańcy. To jest po prostu 

granda, ale, z czego ona wynika powtórzę dla tych, którzy mają słabą pamięć. W 1999 roku 

za jedną tonę odpadów składowanych opłata na rzecz środowiska wynosiła 1 zł. W tej chwili 

mogę się pomylić z tego, co pamiętam w ubiegłym roku była, 170 czyli wzrosła 170 razy. Kto 

płaci tą stawkę? No wy płacicie. Nie prezydent tego kraju nie minister tego kraju nie poseł 

tego kraju tylko wy płacicie. Zadaniem polityka jest tak manewrować żeby napuszczać strony 

na siebie, następnie różnicować się na partię i mówić, że partia przyjdzie i wam pomoże. 

Gierek też tak mówił jak to się skończyło? Chcemy powtórkę to może i będziemy mieli. 

Dotąd dopóki będę pełnił tą funkcję burmistrza będę mówił, wprost bo nie jestem 

człowiekiem, który będzie okłamywał chował czy nie dopowiadał.  Dlatego wam 



powiedziałem, wprost co na ten temat myślę, takie jest moje zdanie. Pani Beata się szykuje na 

odpowiedź. No to będziemy dyskutować w punkcie różne sprawy bieżące interpelacje 

 i myślę, że będzie okazja do omówienia tego Natomiast w tej chwili wzorem poprzednich lat 

zwracam się z prośbą o przegłosowanie tej uchwały na tak przez radnych, co będzie 

oznaczało, że nie wyodrębniamy funduszu, czyli głosujemy za tą uchwałą na tak żeby nie 

wyodrębniać, bo nie chciałbym powtórki z 2020 roku. 

Radny Bogdan Sawicki powiedział” Ja oczywiście jestem za tym żeby fundusz sołecki w 

gminie był jak zawsze. To Pan burmistrz tutaj sugeruje pewne rzeczy na temat dwóch kartek, 

które wiszą koło okna. Mam nadzieje, że to chodziło o mnie to jest panie burmistrzu oficjalnie 

ogólnie publiczne zgłoszone pomówienie. Ja nie miałem z tym nic wspólnego. To, że wiem 

albo nie wiem to jest inna sprawa. Także to jest pomówienie zastanowię się nad tym, co z tym 

zrobić. 

Sołtys Beata Haśkie powiedziała, że chciała podziękować, ale widzę, że trochę inaczej to 

będzie wyglądało. Panie przewodniczący panie burmistrzu moja wypowiedź miała zupełnie 

inny sens Dziękuję uprzejmie, co chcieliście to mi daliście. Ja wypowiedziałam się w imieniu 

sołtysów nie powiedziałam, że jestem przeciw. Dostałam wykład od pana przewodniczącego  

i od pana burmistrza. Mnie też panie burmistrzu jest bardzo przykro, bo chyba moja 

wypowiedź została przez was źle zrozumiana i reszta sołtysów na pewno też się czuję 

dotknięta. Na koniec w tym ostatnim punkcie mam nadzieję, że będę miała więcej niż te 5 

minut na wyrażenie pewnych opinii. 

 

Głosowano w sprawie: ·podjęcia uchwały w sprawie niewyodrębnienia w budżecie gminy na 

rok budżetowy 2023 środków stanowiących fundusz sołecki. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Sławomir Baran, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, 

Jan Marciniak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, Piotr Radecki , Włodzimierz Wasiak 

PRZECIW (1) 

Bogdan Sawicki  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jerzy Marczak 

NIEOBECNI (3) 

Irena Bogdan, Stanisław Kępka, Edward Kieszek 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem gminy na lata 2022 – 2026. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały 

 

   Dyrektor ZGKiM Grzegorz Zieliński powiedział „Panie burmistrzu, Wysoka Rado 

Szanowni państwo przez wiele lat stawki najmu lokali mieszkalnych będących w naszych 

zasobach były bardzo, bardzo niskie, co niestety pozwalało na zapewnienie jedynie obsługi 

bieżącej typu przeglądy kominiarskie, przeglądy związane z nadzorem budowlanym tych 



budynków. Nie mówię o ściągalności opłat za czynsze tych lokali, ponieważ część należności 

za część tych lokali po prostu lokatorzy nie płacą. W związku z tym no nie mogliśmy 

wykonywać jakiś większych gruntownych remontów. Pod koniec ubiegłego roku wystąpiłem 

z wnioskiem o zwiększenie stawek najmu tych lokali. Umowy w tej chwili już są 

wypowiedziane i od 1 maja bieżącego roku będziemy mieli wyższe stawki najmu, co pozwoli 

nam na zgromadzenie kwot mam nadzieję pozwalających na zajęcie się tymi lokalami w 

lepszy sposób niż do tej pory” 

 

   Radny Jan Marciniak powiedział „Chciałem taką sprawę techniczną wypływają podanie do 

gminy o mieszkania. Jest RODO, ale tak jak my radni w ogóle nie wiemy, kto i co zgłasza, 

o jakie mieszkanie, bo jest pan x mieszkanie gdzieś coś. Byśmy chcieli w sprawie takiej 

technicznej wiedzieć, kto i co chce, żeby to na przyszłość było takie zapewnienie” 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski odpowiedział panie Janie oczywiście jest to możliwe, 

przy czym w momencie, kiedy takie dane będą podawane musimy wyłączyć transmisję, 

ponieważ u nas w gminie również posiedzenia komisji wszystkich komisji, które są u nas 

realizowane są transmitowane. Nie ma takiego obowiązku prawnego Szanowni państwo, ale 

chcemy być dla was transparentni, żebyście też wiedzieli jak radni pracują, jakie podejmują 

decyzję, nad jakimi tematami są prowadzone dyskusję rozmowy wyjaśnienia do różnych 

spraw dotyczących funkcjonowania Gminy. Faktycznie tych podań jest dużo, więc będziemy 

mogli to robić na takiej zasadzie, że będziemy wyłączali na pewien czas czy też robili 

przerwę i w przerwie będziemy przekazywali te dane personalne żebyście też państwo 

wiedzieli. Radny może posiadać taką wiedzę w takim zakresie. 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem gminy na lata 2022 – 2026. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Sławomir Baran, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, 

Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, Piotr Radecki , Bogdan 

Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (3) 

Irena Bogdan, Stanisław Kępka, Edward Kieszek 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie górnej stawki opłaty ponoszonej przez właścicieli za usługi 

w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. 

 

    Dyrektor ZGKiM Grzegorz Zieliński powiedział panie burmistrzu Wysoka Rado Szanowni 

państwo chciałbym od razu państwa uspokoić. Ponieważ widzimy, że traci moc uchwała z 8 

października 2021 roku ustalona na poziomie 31 zł 25 gr to, że stawka wzrasta w ten sposób 

nie oznacza, że opłata za opróżnienie zbiornika bezodpływowego będzie niemalże 

natychmiast podniesiona. To jest górna granica stawki. Jest to praktykowane w gminach 

ościennych, chodzi tylko i wyłącznie o to żeby ustalić tą górną granicę, której nie można 



przekroczyć. Widzimy, co się dzieje w tej chwili na rynku paliwowym. Jeżeli byśmy chcieli 

taką zmianę stawki wprowadzić z dnia na dzień byłoby to niemożliwe, ponieważ wymaga to 

podjęcia uchwały potem jej uprawomocnienia się. Zakład budżetowy, jakim jest Zakład 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Mogielnicy nie jest od tego żeby zarabiać 

pieniądze. Wystarczy, że nam się te środki wydatkowane na dany dział zwrócą. Chodzi o to, 

że w momencie, kiedy na przykład rażąco wzrośnie cena paliwa możemy tą stawkę zmienić 

poprzez zarządzenie i wprowadzić z dnia na dzień. Stawka w tej chwili to 125 zł na i na 

chwilę obecną nie chcemy jej zmieniać. 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie górnej stawki opłaty ponoszonej przez właścicieli za usługi  

w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Sławomir Baran, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, 

Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, Piotr Radecki , Bogdan 

Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (3) 

Irena Bogdan, Stanisław Kępka, Edward Kieszek 

 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Dyrektora Miejsko- Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Mogielnicy do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu 

administracji publicznej związanych z przyznawaniem świadczenia pieniężnego na 

zakwaterowanie i wyżywienie obywatelom Ukrainy. 

 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie upoważnienia Dyrektora Miejsko- Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Mogielnicy do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji 

publicznej związanych z przyznawaniem świadczenia pieniężnego na zakwaterowanie  

i wyżywienie obywatelom Ukrainy. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Sławomir Baran, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, 

Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, Piotr Radecki , Bogdan 

Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (3) 

Irena Bogdan, Stanisław Kępka, Edward Kieszek 

 

 



16. Sprawy bieżące, interpelacje radnych. 

 

Nie zgłoszono. 

 

 

 

17. Sprawy mieszkańców. 

 

   Sołtys Beata Haśkie powiedziała, że jako pierwsza zostałam jak gdyby wytypowana do 

przedstawienia problemów, więc ja na razie o problemach powiem w mojej wsi. Panie 

przewodniczący, panie burmistrzu szanowni radni ja faktycznie skorzystałam z możliwości 

spotkania z panem przewodniczącym. Dyżury odbywają się nawet miałam to publicznie 

przekazać dyżury odbywają się we czwartki od 15: 00 do 15: 30 urząd do15: 30 jest czynny. 

Skorzystałam z tej możliwości i umówiłam się, bo oczywiście trzeba wcześniej zapowiedzieć 

swoją wizytę. Dzwoniłam do pana prowadzącego biuro rady pan w biurze Rady powiedział, 

że nie wie, kiedy będzie najbliższa sesja, nie wie, kiedy będzie najbliższa komisja, bo takich 

rzeczy jeszcze wtedy nie wiedział. Spytałam o dyżur pana przewodniczącego dowiedziałam 

się jak się to odbywa. Zapowiedziałam swoją wizytę, umówiłam się przybyłam i poprosiłam 

pana przewodniczącego o objazd drogi w Kozietułach Nowych. Nawet poprosiłam żeby 

razem z radnymi przejechał się nie wiem czy komisja czy może wszyscy niech by przyjechali 

swoim prywatnymi samochodami najlepiej. Czekałam na potwierdzenie tej, że wizyty pana 

przewodniczącego, bo obiecał, że sam objedzie. Czekałam nie zgłosił się do mnie pan 

przewodniczący, ale potwierdził, że był i objechał tę drogę. Kiedy zapytałam się, co z moją 

drogą będzie to dostałam odpowiedź, że są gorsze drogi w gminie Mogielnica między innymi 

w Popowicach. Ja ponawiam zaproszenie nie tylko pana przewodniczącego, ale zapraszam 

radnych do przejechania się drogą w Kozietułach Nowych. Droga odcinek bodajże 50 m, 

który miał być dokończony, czekał 3 lat a on się tak już rozszedł, że w ogóle nie ma 

przejazdu. Jeździmy poboczami, jeździmy drogami. Ja już 3 lata monitowałam, że moja droga 

nie nadaje się do remontowania sposobem przez gospodarkę komunalną. Ja nie mówię, że to 

jest złe, bo większe dołki, które są równe można ten sposób wyrównać. Natomiast może nie 

tak asfalt, w którym była robiona i technika, którą była robiona ta droga w Kozietułach 

Nowych nie nadaje się do naprawiania systemem workowego asfaltu. Dlatego ja już 3 lata 

mówiłam, że u mnie remont drogi powinien się odbywać maszynowo i nadal twierdzę, że 

bardzo bym prosiła o naprawienie drogi w Kozietułach Nowych systemem maszynowym nie 

systemem workowym. Co do tego punktu, że pan burmistrz powiedział, że jest mu bardzo 

przykro. Panie burmistrz ja znam numer telefonu i do pana i do pana przewodniczącego 

akurat należę do osób, które sobie poradzą i zawsze znajdą dojście żeby gdzieś porozmawiać. 

Chodziło mi raczej o to, że my, jako sołtysi przez 2 lata nie byliśmy informowani kompletnie, 

kiedy odbywa się sesja, kiedy się odbywa komisja jakakolwiek. Nie chodzi już nam o samo 

uczestnictwo. Wystarczyłaby nam informacja, żebyśmy mogli sobie obejrzeć online. Ja 

dostałam wytłumaczenie, że każdy może sobie wejść na stronę i tak dalej. Proszę państwa my 

w większości to jesteśmy chłopy ze wsi i my nie pracujemy 8 godzin przy biurku i nie 

siedzimy cały czas w Internecie żeby sprawdzać, kiedy coś się takiego odbywa. Istnieje 

możliwość powiadomienia nas o innych rzeczach telefonicznie, ale przez 2 lata żaden sołtys 

nie otrzymał informacji, kiedy będzie sesja online żeby mógł sobie zobaczyć, kiedy jakaś 

komisja będzie online. Tych informacji niestety zabrakło i myślę, że to jest nie ma, co wobec 

mnie robić złośliwości, że ja, że ja akurat ten problem zgłaszam, bo wszyscy sołtysi czujemy 

pewien niesmak. Z tego powodu pandemią niestety panie przewodniczący i panie burmistrz 

pandemią wszystkiego nie da się załatwić. My wszyscy rozumiemy, że pandemia była, ale nie 

wszystko się da ten sposób wytłumaczyć. 



 

   Sołtys Tomasz Lisiak powiedział Panie burmistrzu Szanowni Radni ja mam prośbę 

 w sprawie interwencji. U nas w Pawłowicach jest skrzynka oświetlenia ulicznego i ta 

skrzynka ja może pokażę zdjęcia jak ona wygląda teraz dobrze w takim stanie znajduje się ta 

skrzynka obecnie tam jest skrzynka otwarta nie ma żadnego zabezpieczenia. Ona jest nisko 

nie daj Boże dziecko jakieś podejdzie i to będzie tragedia. Tam są kable wszystkie potopione 

także proszę o interwencję do zakładu, który się zajmuje konserwacją żeby wymienić tą 

skrzynkę najlepiej, bo będzie tragedia. 

 

   Pan Leszek Matysiak powiedział, że ma takie pytanie. Przyjechałem na chwilę i zobaczyłem 

na swojej ulicy watahy psów się szwendają. Płacę wam podatki i nie widzę jakiegoś działania, 

bo żona mówi mi, że to się dzieje ciągle każdego dnia, a mogę to udokumentować, bo mam 

kamery i mogę w każdej chwili zbitkę z kamer dać.  

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski powiedział, że zgłosił Pan tą sprawę i Gmina się tą 

sprawą zajmie Dla mnie to jest sprawa oczywista. 

 

Pan Leszek Matysiak dopytywał jak Gmina się zajmie i w jakim terminie? To chyba wymaga 

szybkiej jakiejś reakcji. Z tego, co wiem dwie osoby pogryzły te psy. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski zapytał czy sprawa została zgłoszona na policję? 

Dodał, że dzisiaj między innymi podjęta została uchwała w sprawie programu Opieki nad 

Zwierzętami i tam są opisane zasady humanitarne, w jaki sposób się postępuje.  

Proszę pana bardzo dobrze, że ma pan uwagi, bo ja też jestem przedstawicielem 

mieszkańców. Poinformował, że przyjął informacje i gmina podejmie interwencję w tej 

sprawie. 

 

   Burmistrz wyjaśnił, że Przewodniczący Rady nie jest od realizacji łapania psów na terenie 

gminy tylko Urząd Gminy. Więc odpowiadam, jako burmistrz, jeżeli chodzi o psy są 

wyłapywane, wtedy, kiedy jest zgłoszenie. Jeżeli mówimy o Mogielnicy psy wałęsają się, ale 

są to Psy, które należą do poszczególnych właścicieli. W związku z tym nie ma możliwości 

łapania psów w przypadku, których nie ma zgłoszenia i taka to jest moja odpowiedź. Pewnie 

nie zadowoli, ale taka jest odpowiedź. 

 

Pan Leszek Matysiak powiedział, że zgłasza konkretnie, że psy latają po ulicy 3-go Maja. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski odpowiedział, że takie zgłoszenie już Pan wcześniej 

zgłosił i będzie ono realizowane przez Gminę. Jeżeli macie państwo taki problem swoim 

sołectwie w obszarze, w którym mieszkacie albo ktoś mam taki problem zgłosi.  Gmina czy 

Policja, Straż Pożarna podejmuje interwencję w oparciu o informacje, o zgłoszeniu to jest 

normalny naturalny proces działania 

 

   Pani Agnieszka Małek zadała pytanie do pana burmistrza. Chodzi mi o ulicę Dziarnowską 

konkretnie, kiedy będą ukończone prace?,  Jakiś realny termin może pan podać? Jeszcze 

widzę, że koleżanek nie ma, więc pytam też o ulicę Zagańczyka, bo tam też jest dziwna ta 

droga. Jakie terminy coś zbliżonego może pan by powiedział na ten temat. 

 

   Burmistrz odpowiedział odnośnie ulicy Zagańczyka. Ulica Zagańczyka powiat jest już po 

przetargu. Został wybrany wykonawca na tą chwilę nie wiem czy została podpisana umowa 

przez powiat z wykonawcą, dlatego że wykonawcy ze względu na wahające się ceny ropy 



naftowej i nie chcą podpisywać umów. Przetarg był 17 marca i wykonawca jest natomiast nie 

wiem dokładnie w tej chwili czy już jest podpisana umowa. Na tym odcinku od skrzyżowania 

ulicy Mostowej Zagańczyka Rawska Droga do drogi powiatowej w Miechowicach zostanie 

odtworzona nawierzchnia asfaltowa nie będzie przebudowy chodników tylko na istniejące 

asfalt po wyremontowaniu zostanie nałożona na wierzch. Odnośnie ulicy Dziarnowskiej. 

Ulica Dziarnowska nie są jeszcze odebrane roboty. Dlatego, że w momencie, kiedy 

projektowaliśmy przebudowę sieci wodociągowej i kanalizacyjnej wielokrotnie były 

informacje wywieszane, przekazywane przez mieszkańców. Na sesjach Rady żeby 

mieszkańcy zgłaszali potrzebę wymiany lub budowy nowego przyłącza. W momencie, kiedy 

wykonawca został wybrany i wszedł na wykonanie robót niestety kilkanaście osób i jak 

gdyby dopiero się dowiedział o inwestycji i stąd pierwotne termin inwestycji zostały 

przedłużone z tego, co pamiętam do końca kwietnia tego roku. Ze względu na nowe 

zgłoszenia musieliśmy podpisać aneks z wykonawcą uzupełnić środki. Wykonawca 

realizował te zadania, w tej chwili one zostały już wykonane. Będzie odtworzenie 

nawierzchni i teraz odtworzenie nawierzchni zgodnie z warunkami przetargu sprowadzało się 

do tego, że w miejscach gdzie są ubytki asfaltowe będzie wbudowane tak zwany destrukt, 

czyli frezowany asfalt. Wykonawca zgłasza, że jest problem z destruktem, ponieważ go nie 

ma. Jest taka sytuacja, że w pobliżu gdzieś musi być najczęściej robiona droga. Nawet, jeżeli 

jest ten destrukt to dobrze żeby był z przebudowy jakieś frezowania drogi krajowej 

ewentualnie autostrady, ponieważ z dróg innych ten destrukt często zawiera sporo ziemi. Co 

prawda wykonawca mówił, że ma taki destrukt, ale mówi, że jest on słabej, jakości, więc te 

odtworzone fragmenty będą przez samochód za chwilę wyrwane. Propozycja jest następująca, 

że zostanie tam położony tłuczeń, który zostanie dogęszczony i na wierzchu skropiony masą 

asfaltową, czyli będzie to typ takiej drogi grysowo asfaltowej. Dlaczego nie odtwarzamy 

nawierzchni? Dlatego że jak wiecie państwo będziemy przebudować całą tą drogę, czyli 

wymiana lamp, wymiana chodników, wymiana nawierzchni asfaltowej został wymieniony 

wodociąg i kanalizacja czekamy na odtworzenie. Na podstawie porozumienia ze starostwem 

podpisaliśmy umowę, gdzie starostwo otrzymało od nas kompletną dokumentację, bo ulica 

Dziarnowska jest ulicą powiatową. Starostwo złożyło wniosek o dotacje ten wniosek 

 o dotacje znajduje się o ile pamiętam na ósmej pozycji listy rezerwowej i czeka na 

przydzielenie środków. Jeżeli zostaną przydzielone środki to teoretycznie można będzie 

przystąpić do realizacji oczywiście na tą część, na którą powiat nie dostanie środków połowę 

dołoży powiat połowę dołoży gmina. Odtworzenie nawierzchni asfaltowej z chodnikami wraz 

z kanalizacją deszczową, bo tam jeszcze planowana kanalizacja deszczowa to jest kwota 

około 4 i pół miliona. Pojawia się następny kłopot, z którym byłem wczoraj u pana dyrektora 

PGE Skarżysko osobiście na spotkaniu. Mianowicie od 2019 roku zgłaszamy przebudowę na 

ulicy Dziarnowskiej lamp, to znaczy wymianę istniejących słupów betonowych z linią na 

powietrzną tak żeby ona została zlikwidowana i zamontować takie oświetlenie, jaki był 

wniosek mieszkańców jak na ulicy Warszawskiej taki był wniosek mieszkańców czy na rynku 

czy lampy czarne ze zwisającą lampą i przewód zasilający jak również oświetleniowy 

skablowanie w ziemi. Problem polega na jednej rzeczy od 2019 roku borykamy się 

 z problemem wprowadzenia tego zadania. Będzie dylemat następujący, jeżeli powiat dostanie 

środki czy rozpisać przetarg i zostawić istniejące słupy betonowe? Bo może zakład 

energetyczny nie przystąpi wspólnie z gminą oczywiście do realizacji, bo oświetlenie jest po 

naszej stronie, ale przesył energii jest po stronie PGE, czyli transakcja wiązana czy czekać aż 

PGE wyrazić zgodę. W tej sprawie byłem wczoraj u pana dyrektora PGE w Skarżysku.  

W trakcie rozmowy powiedział, że zajmie się tematem. Pieniądze PGE ma, wypracowało 

nadwyżkę z tego, co mi powiedziały 4 miliardy złotych i mówi panie burmistrzu zainteresuje 

się tematem gdzie mam się dopytywać. Powiedziałem PGE Grójec tam są dokumenty, tam 

jest pozwolenie na budowę, tam jest cała dokumentacja. Mamy taki dylemat czy PGE 



wspólnie z gminą zdąży przebudować zanim powiat dostanie dotację, zakładając, że dotacje 

dostanie. Na dzień dzisiejszy podsumowując lampy, nawierzchnia, kanalizacja deszczowa, 

chodniki, asfalt czekają na rozstrzygnięcie, o których państwu mówiłem. Jeżeli chodzi 

natomiast o odtworzenie nawierzchni czekamy na też dobre temperatury. Dzisiaj był 

przymrozek, więc zrobienie tego tą nawierzchnią grysową i spryskanie asfaltem na pewno by 

nic nie dało.  Oczywiście to odtworzenie jest nietrwałe i za jakiś czas będą pojawiały się 

ubytki. Ale to nie ma sensu chyba w tej chwili odtwarzać na wieki nawierzchni asfaltowej, 

która na w ciągu roku czy półtora czy dwóch zostanie z powrotem zerwana, bo będzie cała 

nowa nawierzchnia na tej ulicy i to tyle problemów i szczegółów odnośnie ulicy 

Dziarnowskiej  

 

   Pani Agnieszka Małek dodała, że jak już jesteście w tym Skarżysku to niech pozmieniają 

też te drewniane słupy przy okazji tutaj na ulicy Przejazd, Szkolna i gdzieś tam jeszcze są ze 

względu na te wiatry. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski dodał, że te słupy mogą być telekomunikacyjne i one 

mogą być troszkę poza naszym zarządem. 

 

   Pan Leszek Matysiak powiedział proszę pana niech pan mi powie ten mój problem z tymi 

psami i który zgłosiłem, w jakim terminie dostanę odpowiedź czy coś zrobicie. Jaki termin 

macie na to oraz czy ma adres zostawić? 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski odpowiedział, że Pan będzie widział efekt finalny. Pan 

na papierze tego nie zgłosił a pan domaga się, że tak powiem pisma. 

 

   Burmistrz odpowiedział w ten sposób, że bez konkretnego zgłoszenia pies jak wygląda, 

miejsca do urzędu gminy nie będzie łapany żaden pies. Dlatego że wielokrotnie pies latający 

wolno, powiedział mieszkaniec, że należy do niego. Bez konkretnego zgłoszenia nie będzie 

łapania psów. 

 

Pan Leszek Matysiak zapytał, jakie jest zadłużenie gminy na ten moment? 

 

   Burmistrz odpowiedział, że na samym początku sesji Przewodniczący Rady w związku  

z tym proszę odsłuchać. Sesja będzie zawieszona na stronie i dzisiaj przewodniczącym na ten 

temat mówił.  Na stronie bip-u wisi budżet a w budżecie jest napisane, jakie jest zadłużenie 

gminy. Dokumentacja ogólnie jest dostępna, mieszkaniec nie musi dostawać informacji na 

dziś. Zapraszam na Biuletyn Informacji Publicznej, zapraszam na stronę internetową gminy 

Mogielnica tam jest zapisane, Jakie jest zadłużenie gminy. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski poinformował, że za tej kadencji rady zadłużenie idzie 

zdecydowanie w dół. 

 

   Sołtys Przemysław Dąbrowski zapytał burmistrza, co będzie dalej z drogą powiatową  

w Główczynie może pan ma jakieś większe informacje? Droga, co była przerwana przez te 

powodzie. To będzie rok czasu została tylko zasypana destruktem, grubym kamieniem i tak 

pozostało. Konsultowałem się z panem Robertem Lipcem parę razy. Miałem to być robione  

z jakiś funduszy tak, ale że nie przyszedł wniosek, więc nie wiem czy to gmina czy to powiat 

zasypała tą drogę tam zostały rury wysadzone w tą drogę i zasypana tym kamieniem. Czy 

można więcej informacji? 

 



   Burmistrz odpowiedział, że z informacji, które wie powiat nie otrzymał dotacji na 

odtworzenie nawierzchni, która została przerwana wyniku rozmycia przez wodę, bo wniosek, 

który złożył do wojewody był za mały. Musiał mieć kwotę, co najmniej 1000000 a oni za 

milion tego nie chcieli zreperować tylko trochę taniej, więc wniosek nie przeszedł. Jeżeli 

chodzi o most złożyli wniosek o dotację do wojewody i czeka na rozpatrzenie. Przy okazji 

wykonywania tego mostu będzie uzupełnienie pewnie tej nawierzchni to już mówię pewnie, 

bo tak już dokładnie tego nie wiem. 

   Sołtys Beata Dąbrowska z Główczyna powiedziała, że zgłaszała problem usunięcia takich 

suchych gałęzi przy drogach. To jest przy prywatnej posesji, które już tam nowy wiele lat nie 

żyją a właściciele są. Ja zgłosiłam pisemnie do Odrzywołku i jeszcze nie dostałam żadnej 

wiadomości.  Krzaki są przy drodze powiatowej, mieszkańcy mówią, że rysują sobie 

samochody żeby to jakoś usunąć. Gdzie to zgłosić może tutaj u nas panu dyrektor by się tym 

się zajął? 

 

   Burmistrz odpowiedział, że Powiatowy Zarząd Dróg nadzoruje i utrzymuje te drogi, jeżeli 

to zgłoszenie poszło to prawdopodobnie z wiosną będą przystępować do wycinania wycinają 

stopniowo to częściowo trwa nawet cały rok. Powiat ma ponad 600 około 630 km dróg. Coś 

mi tak przez głowę przeszło, że było to zgłoszenie, ale nie pamiętam czy to było miesiąc czy 

pół roku temu? Burmistrz poinformował, że zadzwoni w tej sprawie do dyrektora 

Jackowskiego. 

 

   Sołtys Zofia Andryka zapytała, co można zrobić z tymi śmieciarzami na drodze w Stegnach 

tam jest okropnie.  Czy nie można na takiego brudasa założyć, że tak powiem fotokomórkę  

i dać 5000 zł kary jednemu i drugiemu i nauczyć takiego brudasa raz na zawsze? 

 

   Ja nie mogę patrzeć, bo ja chodzę koło siebie zbieram i zawsze staram się żeby było czysto, 

gospodarka komunalna chodzi też zbiera i bez przerwy worki są tam wyrzucane. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski powiedział, że jest to ciężki problem. Jakbyśmy kogoś 

złapali to mamy możliwość go poprzez współpracę z policją ukarać tak naprawdę za takie 

działania, ale musimy mieć sprawcę tego działania. To jest tak jak i edukacja w szkole. Mówi 

się dziecku żeby nie wyrzucał papierków i jak się dobrze wyedukuje w szkole do tych 

papierków i innych śmieci inne rzeczy nie będzie wyrzucał i będzie nauczone porządku. 

Pewne rzeczy też wynosimy z domu. 

 

   Sołtys Przemysław Dąbrowski zapytał czy są jakieś wiadomości w sprawie śmieci, które 

były wyrzucone z ciężarówek? 

 

   Burmistrz odpowiedział, że około 3 lub 4 miesiące temu wpłynęło do urzędu gminy 

zawiadomienia o skierowanie sprawy na drogę sądową.  

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski zaapelował o to żeby, jeżeli ktoś zauważy, że ktoś 

wyrzuca śmieci to żeby spisać numery samochodu lub udostępnić policji nagranie z własnego 

monitoringu. Jeżeli chodzi o fotokomórkę to wniosek został zapisany. Gdyby była Straż 

Miejska wyposażona w fotokomórkę mogłaby pilnować takich spraw. 

 

   Burmistrz odpowiedział, że w Polsce nie ma egzekucji prawa. Fotokomórka była 

zamontowana przy wysypisku śmieci, ale jeżeli ktoś nie płaci 10 000 zł alimentów 

 i uzasadnienie jest takie, że to mała szkodliwość czynu. Jeżeli fontanna została 3 razy 

rozwalona a prokuratura umorzyła za każdym razem i napisał w uzasadnieniu mała 



szkodliwość czynu. Sam zgłaszałem samochód w terenie Dębnowola jechałem od Świdna 

patelnia zrobiłem zdjęcie. Nie było zdjęcia, że patelnia była napełniona. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski przypomniał radnym o obowiązku złożenia 

oświadczeń majątkowych do dnia 30 kwietnia według stanu na dzień 31 grudnia 2021 roku 

 w dwóch egzemplarzach. Poprosił sołtysów o to, że jeżeli komuś zmienił się numer konta 

żeby zgłosił to do kierownika biura rady. Zaapelował również o zwrócenie uwagi na osoby 

wypalające trawy jak również o obserwację lasów pod względem ewentualnych podpaleń. 

Podziękował wszystkim mieszkańcom za pomoc okazaną uchodźcom z Ukrainy pomoc 

materialną pomoc dobrego serca pomoc w zakresie przyjęcia uchodźców z Ukrainy. To jest 

coś wspaniałego, że ci ludzie mogą liczyć na taką pomoc. Poinformował o dyżurach 

Przewodniczącego Rady Miejskie, które odbywa w czwartki od godziny 15: 00 do godziny 

16:00. Dodał, że można się również umówić z przewodniczącym Rady telefonicznie. 

Odnosząc się do remontów dróg powiedział, że wykonanie kilometra drogi to też żebyście 

mieli Państwo świadomość to będzie 800 - 900 tysięcy złotych. W ogóle zatrważające dla 

mnie, jako radnego gdzie budżet na inwestycję mamy półtora, dwa miliony złotych. Co to jest 

2 km drogi wykonaj w skali danego roku budżetowego, po prostu absurd. Podziękował 

mieszkańcom za wsparcie dla druha z OSP Kozietuły, który uległ wypadkowi i ucierpiała mu 

lewa ręka. Była zbiórka krwi bardzo dużo mieszkańców, osób zgłosiło się tutaj w OSP 

Mogielnica w jedną z niedziel do zbiórki krwi, co świadczy, że mamy Otwarte Serca. 

 

   Burmistrz podkreślił, że uchwała rady, która dzisiaj została podjęta w sprawie ustalenia 

wysokości diet dla radnych sołtysów tak dalej uchwała wchodzi w życie z dniem 1 kwietnia 

2022 roku.  Jak w tej chwili otrzymacie dietę żebyście nie odbierali zaraz, że coś się tutaj nie 

zgadza. Uchwała została podjęta jest jeszcze organ wojewody, który ma 30 dni i uchwała 

może być ewentualnie uchylona. Radny w skali miesiąca nie może otrzymać więcej diet niż 

2,4 krotności stawki bazowej. Odnośnie cen powiedział tylko taką jedną rzecz, że w jednym 

 z powiatów został rozpisany przetarg na budowę sądu wartość inwestycji 47 milionów 

najniższa oferta 97.  Nasz urząd gminy to są podziękowania dla tych radnych poprzedniej 

kadencji, którzy głosowali za budową tego budynku urzędu gminy. Ten budynek Urzędu 

Gminy został postawiony „za darmo” 

  

18. Zakończenie obrad. 

 Przewodniczący Grzegorz Michalski zakończył obrady 57 Sesji Rady Miejskiej  

w Mogielnicy. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołował     Sekretarz obrad        Przewodniczący obrad 

Grzegorz Frasoński  Bogdan Sawicki   Grzegorz Michalski 


